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Sammanträde tisdag 19 juni 2018, kl. 18.00–18.25 

Plats: Medborgarkontoret, Älvsjö  

 

Ordförande              Stefan Johansson (S) 

Vice 

ordförande     

 

Johan Nilsson (M) 
  
Ledamöter 

 

 

 

 

 

 

 

Tjänstgörande 

ersättare  

Güler Alici (S) 

Andreas Lind (S) 

Tommy Zakrisson (MP) 

Emelie Roxby-Schüsseleder (V) 

Torbjörn Erbe (M) 

Hans Breismar (M) 

Anna Engelbert (L) 

 

 

 

Malin Hammarström (S) för Bo Sehlin (S), §§ 1–19 

Anne-Marie Grave (MP) för Viktor Morawski (MP),  

§§ 1–19  

Matilda Berg Pulls (M) för Helena Stenbeck  

Nilsson (M), §§ 1–19  

Birgitta Stjärneback (M) för Evy Kjellberg (C), §§ 1–19  
  
Ersättare Gun Högbacke (S) 

Lena Hamelius (S) 

Olle Andretzky (M) 

Inger Swahn (L) 

Lolita Lovén Johnsen (KD) 
  
Närvarande i 
tjänsten  

 

 

 

 

 

 

Personal-

företrädare          

Anne-Marie Tingeborn, stadsdelsdirektör 

Erica Wangenheim, nämndsekreterare 

Lena Hedin, avdelningschef 

Eva Frykler, avdelningschef 

Tuula Kipinoinen Ericsson, avdelningschef 

Elisabet Tullgren, avdelningschef 

Elisabeth Carlö, kommunikatör 

Lennart Westerlund, vaktmästare 

 

 

Emma Stålkrantz, Kommunal 

 

 
 

 

 

 

 

 



 

Ordförandes signatur Justerares signatur 

 

Älvsjö stadsdelsnämnd 

 

Sammanträdesprotokoll 

19 juni 2018 

Sida 3 (24) 

 

 

 

  

Dag för justering Utses att justera 
Omedelbar justering Stefan Johansson (S) och Torbjörn Erbe (M) 

 

 

 

 

 

 

 

……………………………...... 

Stefan Johansson (S) 

Ordförande 

……………………………………… 

Torbjörn Erbe (M) 

Ledamot 
 

 

 

 

 

 

 

 

……………………………….. 

Erica Wangenheim 

Sekreterare 

 

§§ 1–19 

Antal blad 26 (inklusive sekretess) 
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§ 1 

Val av justerare och dag för justering 

Ledamot Torbjörn Erbe (M) utses att tillsammans med ordförande 

Stefan Johansson (S) justera protokollet. 

 

Tid för justering: omedelbar justering 
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§ 2 

Upprop 

Upprop förrättas och tjänstgöringslistan fastställs. Närvaron 

redovisas i protokollet. 

 

Personalföreträdare 

Kommunal har som personalföreträdare i nämnden (9 

kap. 28 § KL) beslutat att utse Emma Stålkrantz.  
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§ 3 

Fastställande av föredragningslista 

Föredragningslistan fastställs.  
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§ 4 

Anmälan av föregående protokoll 

Det anmäls att protokoll daterat den 24 maj 2018 justerades den 28 

maj 2018. 
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§ 5 

Upprustning av Långsjöbadet 

Svar på medborgarförslag 

Dnr 1.2.4.114-2018 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden tillstyrker delar av medborgarförslaget, i 

enlighet med detta tjänsteutlåtande. 

2. Till förvaltningen bifogas funktionshinderrådets synpunkt.  

Ärendet 

Förslagsställaren önskar ytterligare en grill, flera bänkar med bord, 

gungor och någon mer lekutrustning vid Långsjöbadet. 

Förvaltningen ska undersöka möjligheten att anlägga ytterligare en 

grillplats med bänkar och bord som blir mer tillgänglig än den 

befintliga på berget. Förvaltningen anser inte att det finns plats på 

badet för gungor och mer lekutrustning. Eventuellt kan en liten 

rutschkana placeras vid vattnet. 

 

Stadsdelsförvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 1 juni 2018. 

Beslutsgång 

Ordförande yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Tillägg till protokollet 

Synpunkt från funktionshinderrådet den 13 juni 2018 

Rådet har tagit del av ärendet och ställer sig positiv till 

förvaltningens förslag och förutsätter att badplatsen blir 

funktionshindersanpassad och tillgänglig för alla.  
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§ 6 

Konstgräs på bollplan vid Herrängens skola 

Svar på medborgarförslag 

Dnr 1.2.4.342-2017 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens svar på 

medborgarförslaget. 

Ärendet 

Förslagsställaren önskar att förvaltningen anlägger konstgräs på den 

lilla grusade bollplanen, en så kallad kaninbur, utanför Herrängens 

skola. 

 

Förvaltningen har förståelse för önskemålet om ytterligare en liten 

konstgräsplan i syfte att avlasta planen vid Johan Skytteskolan och 

tillgodose det behov som finns i området. I årets 

parkinvesteringsbudget finns inte utrymme för en konstgräsplan, 

men förvaltningen föreslår att förslaget tas med i kommande 

planering. 

 

Stadsdelsförvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 5 juni 2018. 

Beslutsgång 

Ordförande yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 7 

Revision av nämndens verksamhet 

Svar på revisionskontorets årsrapport 2017 

Dnr 1.1.93-2018 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens svar på 

revisionskontorets årsrapport 2017. 

2. Till förvaltningen bifogas funktionshinderrådets synpunkt. 

Ärendet 

Revisorernas sammantagna bedömning är att Älvsjö 

stadsdelsnämnd har bedrivit verksamheten på ett ändamålsenligt 

och ur ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt.  

 

Nämndens interna kontroll har inte varit helt tillräcklig, men i det 

hela bedömer revisorerna att bokslut och räkenskaper är rättvisande. 

Revisionskontoret har i fördjupande granskningar identifierat vissa 

brister som dock inte har varit av sådan omfattning att det påverkat 

den sammantagna bedömningen. 

 

Förvaltningen delar revisorernas sammanfattande bedömningar och 

kommenterar deras synpunkter och rekommendationer inom de 

olika områdena. 

 

Stadsdelsförvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 4 juni 2018. 

Beslutsgång 

Ordförande yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande från (M) och (L) med ersättaryttrande från 

(KD) 

Johan Nilsson med flera (M) och Anna Engelbert (L), med 

ersättaryttrande från Lolita Lovén Johnsen (KD), anmälde ett 

särskilt uttalande. 

 

Vi har tagit del av revisorernas rapport och konstaterar att Älvsjö 

stadsdelsnämnd har bedrivit verksamheten på ett ändamålsenligt 

och ur ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt.   

 

Däremot är vi bekymrade över att revisorerna har synpunkter på 

nämndens interna kontroll, eftersom detta var fallet även i 

föregående årsrapport. Vi emotser nu att förvaltningen vidtar de 

åtgärder som krävs för att leva upp till kraven på en fungerande 

intern kontroll.  
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Vi ser med allvar på de påpekade bristerna gällande 

arbetsgivaransvaret. I de kommande prognoserna för både 

förskolelärare, vårdpersonal och socialsekreterare förutspås en 

svårighet att kunna rekrytera rätt kompetens. Det kommer att 

påverka inte bara de medarbetare vi har i organisationen utan även 

brukarna inom äldreomsorg, barnomsorg och de allra mest utsatta 

som behöver stöd och insatser från socialtjänsten. För att bibehålla 

medarbetare som finns inom förvaltningens område och även locka 

till sig nya förmågor krävs det inte bara kampanjer utåt utan även en 

god kontroll inåt. I dessa kontroller är både personalomsättning och 

sjukskrivningstal viktiga parametrar som bör löpande bevakas och 

ageras på. Vi ser därför gärna en uppföljning på de åtgärder som 

förvaltningen avser att åta sig och även utfall på både 

sjukskrivnings- och personalomsättningstal.  

 

Vi kan också konstatera att revisorerna kommenterar att nämnden 

inte når målet att Stockholm är en stad med levande och trygga 

stadsdelar. Det har vi i alliansen noterat under hela året, trots att så 

sent som i tertialrapport 2/2017 var prognosen ”uppfylls helt” på 

detta mål. Hade majoriteten hörsammat Älvsjöbornas oro över 

otryggheten och vidtagit fler åtgärder för ökad trygghet hade 

sannolikt utfallet blivit bättre.  

 
Tillägg till protokollet 

Synpunkt från funktionshinderrådet den 13 juni 2018 

Rådet har tagit del av ärendet och tycker det är angeläget att 

förvaltningsledningen utreder bakomliggande orsaker till den höga 

sjukfrånvaron eftersom bristande personalkontinuitet försämrar 

kvaliteten för brukarna.   

Rådet anser det viktigt att rapporten tas på allvar och att ledningen 

vidtar åtgärder på de punkter som revisorerna anmärker på.  
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§ 8 

Fossilbränslefri organisation 2030 

Svar på remiss från kommunstyrelsen (KS 2018/000015) 

Dnr 1.5.3.184-2018 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och 

överlämnar det som svar på kommunstyrelsens remiss. 

Ärendet 

Förvaltningen konstaterar att ”Fossilbränslefri organisation 2030” 

innehåller många relevanta åtgärdsförslag som kommer att leda mot 

målet, men kan inte bedöma om de är tillräckliga. Förvaltningen 

önskar förtydliganden av några åtgärdsförslag och kommenterar 

några andra. Många förslag handlar om krav i upphandlingar. 

Förvaltningen är positiv till det upphandlingsstöd som föreslås och 

önskar stöd för att kunna följa upp miljömålen. 

Stadsdelsförvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 1 juni 2018. 

Beslutsgång 

Ordförande yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 9 

Ekonomisk rapport för maj 

Dnr. 1.2.1.81-2018 

 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger rapporten till handlingarna.  

Ärendet 

Prognosen visar ett överskott på 2,9 miljoner kronor mot budget 

före resultatdispositioner och efter budgetjusteringar. Efter 

resultatdispositioner med 0,5 miljoner kronor redovisas ett överskott 

med 3,4 miljoner kronor. Prognosen bygger på att volymerna ligger 

på samma nivå i snitt resterande månader.  
 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 11 juni 2018. 
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§ 10 

Inkomna handlingar, klagomål och synpunkter 

Dnr. 1.6.84-2018 

 

Beslut 

Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att vidta de åtgärder 

som kan föranledas av de inkomna skrivelserna och protokolls-

utdragen. 

Ärendet 

Förteckning över inkomna ärenden, klagomål och synpunkter under 

perioden 3 maj till och med 4 juni 2018 anmäls. 
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§ 11 
Redovisning av delegationsbeslut 

Dnr. 1.1.120-2018 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger förteckning för juni 2018 över beslut av 

tjänstemän enligt delegation till handlingarna. 

Ärendet 

Förteckning för juni 2018 över beslut fattade av tjänstemän enligt 

delegation anmäls enligt följande. 

 

Ärendegrupp 

enligt 

delegations- 

förteckning 

 

Beslut 

 

Beslutsfattare 

 

4.11 

Personalärende 

ML lämnar på egen begäran sin anställning  

f ro m 180604 och medges en avgångsersättning, som 

motsvarar sju (7) månadslöner dvs 203 700 kronor. Samt 

innestående semesterersättning med 25 762 kronor. Totalt 

229 462 kronor. Intjänad lön och semesterersättning, som 

förutsätts i semesterlagen är därvid avlöst t o m  

2018-06-04.       

Eva Frykler 

Tillförordnad 

stadsdelsdirektör 

2.41 

 

 

 

 

 

Stadsmiljö 

Besvarande av förvaltningsremisser avseende enklare 

bygglov. 

 

Dnr 1.5.3.255-2017  Bygglovsansökan angående 

                                  nybyggnad Tenoren 5. 

 

Dnr 1.5.3.44-2018     Bygglovsremiss återvinningsstation 

                                  för förpackningsmaterial Diamant-   

                                  backen. 

Kajsa Pärke 

Planeringssekreterare  

 

 

Eva Wretling 

Parkintendent 

4.17 Personalärende 

Beslut om studieresa och logi utanför Norden för 

tjänstemän. 

Eva Frykler 

Avdelningschef 

5.4 Förskoleverksamhet 

Uppsägning av förskoleplats. 

Dnr 4.1.176-2018 

Göran Sjödin 

Avdelningschef 
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3 

Ekonomi och upphandling 

Vidaredelegation av beslutanderätt gällande upphandling 

av: 

-Bemanningstjänster vid tillfälliga vakanser inom 

 äldreomsorg och stöd och service till personer med   

 funktionsnedsättning. 

-Upphandling av hantverkstjänster. 

-Utvecklingsinsatser för chefer, ledare och medarbetare. 

-Ledningsgruppsutveckling för avdelnings- och enhets- 

 ledning. 

-Elektronisk körjournal och intelligent stöd för 

anpassning  

 Av hastighet(ISA). 

 

Anne-Marie Tingeborn 

Stadsdelsdirektör 
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§ 12 

Protokoll från funktionshinderrådet 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden lägger protokollet till handlingarna. 

2. Stadsdelsnämnden bifogar framförda synpunkter från 

funktionshinderrådet i §§ 5 och 7. 

Ärendet 

Protokoll från funktionshinderrådet daterat 13 juni 2018 anmäls. 
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§ 13 

Protokoll från pensionärsrådet 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger protokollet till handlingarna. 

Ärendet 

Protokoll från pensionärsrådet daterat 14 juni 2018 anmäls. 
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§ 14 

Protokoll från förvaltningsgruppen 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger protokollet till handlingarna. 

Ärendet 

Protokoll från förvaltningsgruppen daterat 14 juni 2018 anmäls. 
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§ 15 

Information från förvaltningen 

 

Anne-Marie Tingeborn, stadsdelsdirektör, informerar om 

 

 medborgardialog om Bergtorpskärret som genomfördes 

förra veckan, 

 den nya illegala bosättningen i Solbergaskogen, 

 renoveringen av medborgarkontoret som kommer 

genomföras under sommaren och användas som lokal för 

förtidsröstning från den 22 augusti, samt att 

 tidplanen för verksamhetsplan och budget 2019 ändras på 

grund av höstens val. 
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§ 16 

Frågor från nämnden 

Skrivelse om affischtavlor och återvinningsbehållare 

Dnr 1.6.201-2018 

 

Vid sammanträdet den 24 maj anmälde Evy Kjellberg (C) en 

skrivelse som förvaltningen vid kvällens sammanträde besvarar 

enligt följande.    
 

”Föreningsmeddelandetavla i Älvsjö centrum 

Exploateringskontoret har anlagt Älvsjö torg. 

Stadsdelsförvaltningen har flera gånger framfört till dem att den 

föreningsmeddelandetavla som tidigare fanns vid Älvsjö 

stationsplan behöver ersättas med en ny på Älvsjö torg. 

Stadsdelsförvaltningen kontaktar dem igen. 

 

Föreningsmeddelandetavla vid Lerkrogstorget 

En ny tavla kommer att sättas upp när upprustningen av 

Lerkrogsparken är klar. 

 

Hembygdsföreningens egen anslagstavla 

Om föreningen skickar in ersättningsanspråk för den förstörda 

anslagstavlan kommer förvaltningen att ta ställning till det. 

 

Hänvisningsskyltar utanför ingången till pendeltågsstationen och på 

Älvsjö torg 

Denna typ av skyltar står trafikkontoret för. Stadsdelsförvaltningen 

har framfört önskemålet till dem och ska göra det igen. 

 

Föreningsmeddelandetavla vid ICA Svartlösavägen-Snöripsvägen 

Förvaltningen kommer att beställa en ny tavla för att ersätta den 

som fanns där tidigare. 

 

Återvinningsstation 

Återvinningsstationen vid Svartlösavägen-Snöripsvägen. 

Trafikkontoret bedömer hur lämplig en placering av en 

återvinningsstation är ur trafiksäkerhetssynpunkt.  Om den föreslås 

placeras på parkmark ska även stadsdelsförvaltningen få 

placeringsförslaget på remiss för att lämna synpunkter utifrån 

parkskötseln. I detta fall blev stadsdelsförvaltningen inte tillfrågad 

och förvaltningen har framfört klagomål på det till trafikkontoret, 

och på nytt framfört att placeringen är olämplig. Svaret är att 

återvinningsstationen flyttades för att tömning av 
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återvinningsbehållare inte får ske över cykelbana. Denna regel kan 

dock komma att ändras.” 

 
Skrivelse om service i Älvsjö servicehus 

Dnr 1.6.204-2018 

 

Vid sammanträdet den 24 maj anmälde Johan Nilsson med flera 

(M), Anna Engelbert (L) och Evy Kjellberg (C), med 

ersättaryttrande från Lolita Lovén Johnsen (KD), en skrivelse som 

förvaltningen vid kvällens sammanträde besvarar enligt följande.    

 

”Frisör och fotvård finns tillgängliga för de äldre som bor på 

servicehuset. Fotvården finns kvar i samma lokal som tidigare.  

Frisören har inte kvar sin lokal men gör hembesök och använder 

även ibland den lokal som används av fotvården. 

 

Förvaltningen tycker att servicen till de boende är viktig och har 

inte några planer på att ta bort service för de boende i servicehuset. 

Såväl frisör som fotvårdare är privata utförare.  

 

De allmänna utrymmena i servicehuset är anpassade utifrån det 

tidigare antalet lägenheter och boende. Förvaltningen betalar hyra 

för allmänna utrymmen och hyreskostnaden fördelas nu på 

intäkterna för betydligt färre boende. Delar av dessa utrymmen har 

använts väldigt få timmar per vecka relaterat till storlek och 

hyreskostnad.  

 

Mot alternativet att hyra externa lokaler för den egna hemtjänsten 

valde förvaltningen därför att använda delar av servicehusets 

befintliga lokaler. Förvaltningens bedömning grundar sig dels på 

ekonomiska skäl, att på bästa möjliga sätt nyttja de lokaler man 

betalar hyra för, dels på möjligheten till ett effektivt resursnyttjande 

då hemtjänsten och servicehuset delar ledningsorganisation. Om 

hemtjänsten i framtiden kommer att behöva ytterligare 

personallokaler så är förvaltningens bedömning att dessa av 

logistikskäl behöver finnas i en annan del av Älvsjö.”  

 

Trafiksäkerhet vid Älvsjövägen 

Dnr 1.6.32-2018 

Vid förra sammanträdet beslutade nämnden att till ikväll ta fram en 

gemensam skrivelse till trafiknämnden med en ny vädjan om att se 

över trafiksäkerheten vid Älvsjövägen. Nämnden yttrar sig enligt 

följande. 
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”Älvsjö stadsdelsnämnd har genom åren flera gånger lyft att 

trafiksäkerheten i Älvsjö måste ses över, framförallt där många barn 

vistas och behöver korsa hårt trafikerade vägar. Många oroliga 

medborgare uppmärksammar Älvsjös otrygga trafiksituation, dess 

behov av åtgärder och lyfter flera och olika exempel på hur trafiken 

kan göras säkrare. 

 

Stadsdelsnämnden svarade 2016-11-17 på en remiss rörande 

översyn av hastighetsgränserna i Älvsjö. I ett särskilt uttalande 

påtalade en enig nämnd bland annat den dåliga trafiksituationen på 

Folkparksvägen, behovet av låga hastigheter utanför förskolor och 

skolor, samt trafiksäkerhetsåtgärder som gör trafikmiljön säkrare för 

oskyddade trafikanter. 

 

Älvsjö växer och det är vi glada över. Men ökad befolkning innebär 

också en ökad belastning på trafiken. I den trafikmiljö som barn 

vistas i måste vi bidra till skarpa åtgärder för att förhindra att barn 

skadas. Älvsjövägen och Folkparksvägen är två tydliga exempel 

som visar att vi har en trafiksituation som är i behov av omedelbara, 

men också långsiktiga åtgärder. Detta är vägar som används som 

genomfartsvägar och som även ligger i anslutning till skolor. Tyvärr 

har olyckor redan inträffat där barn varit inblandade. 

 

Älvsjö stadsdelsnämnd ser behov av att det görs en bredare 

planering för hela Älvsjö utifrån ett helhetsperspektiv. Därför ber vi 

trafiknämnden besluta om en handlingsplan som skyndsamt arbetas 

fram så att trafikmiljön i Älvsjö kan bli säkrare och där 

stadsdelsnämnden ser sig som en naturlig remissinstans när vi idag 

vet ett flertal vägar som behöver åtgärdas.” 

 

Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att skicka in skrivelsen 

till trafiknämnden.  

 

Öppet hus inför höstens val 

En fråga ställdes kring möjligheten för stadsdelsnämndens partier 

att inför höstens val anordna Öppet hus för medborgare i någon av 

förvaltningens lokaler. Stadsdelsdirektören ser över möjligheterna 

till detta.  

 

Glad sommar 

Ordförande tackade nämnd och förvaltning för ett gott samarbete 

och önskade alla en trevlig sommar. 
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§ 17 

Protokoll från sociala delegationen 

 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger protokollen till handlingarna. 

Ärendet 

Protokoll från sociala delegationen daterat 31 maj 2018 anmäls. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


